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Wudigesser Budakesziről

Egy sörfőzde kilátásai
Budakeszi nem csak vadas- 
parkjáról, szép erdőiről, igazi 
kikapcsolódást nyújtó kirán
dulóhelyeiről, hanem két év 
óta söréről is híres. Wudiges
ser Bier néven kerül forga
lomba a településen és a kör
nyező községekben az a vilá
gos sör, amelyet a Novotny 
és Fiai cég főz kiváló alap
anyagokból: hamburgi árpa
malátából, Hallentauer kom
lóból, Schwechater élesztőből.

— A Wudigesser él — 
szögezi le Novotny Lászlóné, 
aki a betéti társaság pénzügyi

menedzsere. —  Természetes 
anyagokból készül, nem talál
ható benne tartósítószer vagy 
adalék. Úgy vélem, elsősor
ban ezért, no meg ízéért — 
amely más söröknél kevésbé 
keserű — kedvelték meg az 
emberek. Termékünk kere
sett, s ebben vélhetően az is

közrejátszik, hogy literes üve
gekben, úgynevezett családi 
kiszerelésben árusítjuk. Na
ponta friss palackozásé hideg 
sört szállítunk az üzletekbe, 
így minősége garantált.

Keserves, nem kevés izga
lommal járó utat kellett No- 
votnyéknak bejárniuk ahhoz, 
hogy a korábbi alvázvédelem
mel foglalkozó szervizük épü
letét kisüzemi sörfőzdévé ala
kítsák át 1992-ben. Az üzleti 
terv elkészítése, annak zsűriz- 
tetése, majd a közel tízmillió 
forintos hitel igénylése —* a

várakozással telt napok, va
jon megkapják-e —, a szám
talan engedély megszerzése, 
a vállalkozás elindítása alapo
san próbára tette a család va
lamennyi tagját,

—  Mindezt rengeteg után
járással, de rövid idő alatt bo
nyolítottunk le — mondja No-

votnyné. — Augusztus köze
pén vetődött fel az üzem létre
hozásának ötlete, s december 
első napján már sör folyt a 
csapokból. Ha ebbe beleszá
mítjuk, hogy az érés ideje 21 
nap, akkor világosan látható, 
hogy rekordidő alatt állítot
tuk a főzdét üzembe.

Az első pillanattól kezdve 
állják a versenyt az import sö
rökkel szemben. Ennek nem 
csak az az oka, hogy a hazai 
sörgyárakat nyugati befekte
tők vásárolták meg, s nem ke
vés pénz invesztációjával állí
tották talpra őket, ami meglát
szik a sörök árán. (A Wudi
gesser a közép-árkategóriába 
tartozik, literje 75 forint.) Ha
nem az is, hogy egy vállalko
zás nem engedheti meg magá
nak felesleges munkaerő al
kalmazását. A bt.-ben a csa
lád négy tagján kívül csupán 
egy segédmunkás dolgozik. 
Igaz, annyi a munka, hogy 
gyakran a napi 14 órás mun
kaidő is kevésnek bizonyul a 
feladatok elvégzéséhez.

— Szorgalmasan, fáradsá
got nem ismerve kell dolgoz
nunk, mert vissza kell fizet
nünk a kölcsönt és annak ka
matait — mutat rá Novotny 
Lászlóné. — Nem panaszko
dásképpen mondom, de bár
milyen keresett is a Wudi
gesser, több hatósági intézke
dést már nem bírunk el. A jö
vedéki adó növelése nagy ér
vágást jelentett számunkra, 
egymást érik a forintleértéke
lések, emelkednek a benzin, 
az energia és az alapnyagok 
árai. Nem beszélve arról, 
hogy az után a víz után is 
csatornahasználati díjat fize
tünk, ami a sörbe kerül. Ez 
tetemes összeg. Ha nem áll 
meg ez a folyamat, s ahogy 
a gazdasági helyzetet né
zem, erre a közeljövőben 
nem mutatkozik remény, a 
jelenleginél is nehezebb 
helyzetbe kerülhet a mint
egy háromszáz hazai kisüze
mi sörfőzde. Sőt megkockáz
tatom, többségük csődbe is 
mehet — vélekedik nem ép
pen bizakodóan a jövőbeli 
kilátásokról Novotny László
né.
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Munkaidő után nemcsak szemrevételezik, hanem meg is 
ízlelik a Wudigesser Biert Tahim Attila felvétele

Eszperantó fesztivál Százhalombattán

Közelebb hozhatja 
az embereket

A mindenfajta diszkriminá
ció elleni harc egyik eszköze 
az eszperantó nyelv, amely
nek művelői vasárnaptól egy 
héten át Százhalombattán ta
nácskoznak az európai eszpe
rantó fesztivál keretében. A 
25 országból összesereglett 
300 résztvevő elsősorban a 
kisebbségek és a nyelv kérdé
seit vitatja meg, nézőpontjuk 
szerint ugyanis az egyes or
szágokon belüli kisebbségek 
egymástól gyakran eltérő 
nyelvhasználata helyett az 
eszperantó — mint közvetítő 
nyelv — elsajátításával leg
alább is részben mérséklőd
hetnének a feszültségek, a kö

zösen használt nyelv köze
lebb hozhatja az embereket.

Ma egyébként 15 ezer félé 
nyelven beszélnek a földke
rekség öt világrészének lakói, 
s közöttük 3 ezer olyan nyelv 
használatos, amelyet egyen
ként csupán egy-két millióan 
beszélnek. E 20 százalék szá
mára különösen előnyös lehet
ne a könnyen elsajátítható esz
perantó. Jelenleg a nyelvet 
5-6 millióan ismerik, s ötven 
országban működik eszperan
tó szövetség. Közöttük van 
Magyarország, ahol két-há- 
romezren mondhatják, hogy 
képesek kifejezni magukat e 
nyelven. Amíg a kelet-euró

pai országok lakói elzártan 
voltak kénytelenek élni a fej
lett nyugati világtól, addig len
dületesen terjedt az eszperan
tó. A rendszerváltozások után 
azonban némi megtoipanás ta
pasztalható, sokan inkább a vi
lágnyelvek felé fordultak, ám 
— amint a tanácskozáson is 
leszögezték — az eszperantó 
nyelv így is életképes és egy
re többen sajátítják majd el.

A fesztivál előadásai után 
naponta kulturális programra 
is sor kerül, amelyeknek kere
tében bolgár, ukrán és len
gyel színházi együttesek ad
nak elő különféle műveket 
eszperantó nyelven.

Közhírré tétetik...
Hírcsokrot nyújtunk át olvasóinknak időről időre a 
megyénk településein megjelenő helyi lapokból. Ön- 
kormányzatok, pártok, művelődési házak és más he
lyi közösségek adják ki ezeket a népszerű újságokat. 
Lapozgatva bennük újra és újra bebizonyosodik: 
rendkívül gazdag, színes Pest megye településeinek 
élete.
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PÁLYÁZATOT hirdetett a 
Veresegyházért Kulturális 
Alapítvány azok számára, 
akik gazdagítják a nagy
község kulturális, művésze
ti életét. A pályázat benyúj
tási határideje október 15., 
díjkiosztásra várhatóan ka
rácsonykor kerül sor.

TÉL1ESÍTENI szeretné 
a strand egy részét a lepen- 
cei strandfürdőt üzemelte
tő Castrum Kft., legalábbis 
ez szerepel a tervei között. 
A termálmedencét szeret
nék részlegesen befedni. 
Tervezik egy kétszáz köb
méteres barlangfürdő kiala
kítását is.

HÁROM KIÁLLÍTÁS 
tekinthető meg jelenleg a 
fellegvárban; egy-egy tár
lat a régi népéletet, illetve 
az úri vadászatot mutatja 
be, a harmadik pedig új 
vártörténeti kiállítás. A tu
ristaszezonra különben 
már kapható a vár történe
tét, az eddigi tudományos 
kutatásokat taglaló szép ki
állítású Tájak, Korok, Mú
zeumok füzet.

SANYARÚ két eszten
dő körvonalazódik a parla
mentbe frissen bejutott Mi- 
akich Gábor MSZP-s kép
viselő nyilatkozatában. Na
gyon nehéz lesz az első 
két év, mondja a Visegrádi 
Híreknek, és hogy a társa
dalomban is érzékelhető le
gyen a javulás, megszorítá
sokkal kell élnünk az ele
jén. Máskülönben a képvi
selő, mint vallja, mindig 
koalíciópárti volt.
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A TELEPÜLÉS életé
ben meghatározó építési 
munka kezdődött Örkény
ben; többéves előkészítés 
és tárgyalás után valóságo
san is beindult a telefonhá
lózat építése. Örkényben a 
lakosság nagy számban igé
nyelte a telefont, az első 
ütemben 794 család része
sül a technika eme áldásá
ból.

ELFOGADTA a képvi
selő-testület az Örkényi Ze
neiskola alapító okiratát. 
Ezek szerint az intézmény 
neve: Cziffra György Zene
iskola, és alapfokon képzi 
majd a gyerekeket.

AZ ELSŐ LAKÁSHOZ 
jutás támogatásáról döntött 
a képviselő-testület. Tizen
egy pályázat érkezett be la
kásépítésre, kilenc pedig la

kásvásárlásra. A testület 
most tizenegy pályázónak 
juttatott 100-100 ezer fo
rint támogatást.

HAT ÁRKIIG AZÍT ÁS. 
Hernád önkormányzata le
vélben kérte a két telepü
lés közigazgatási határá
nak módosítását, amely a 
Várady-telep egy részét 
érinti. Mivel a terület a va
lóságban már az év elejé
től Hernádhoz tartozik, a 
testület határozatot hozott 
a határ módosításáról.

JÓ ÜTEMBEN halad a 
szennyvíztisztító építése. 
A Démász szakemberei el
készítették az építkezéshez 
és a működéshez szüksé
ges elektromos hálózatot. 
A tisztítást végző gépek 
szerelésére Szentesen ke
rül sor, ezeket szeptember
ben szállítják a helyszínre.

MEGKEZDŐDÖTT a 
járdaépítés az Arany János 
utca és a Zalka Máté utca 
között. A járda másfél mé
ter széles íesz, s ahol szük
séges, védőkorlátot is elhe
lyeznek.

ÚJ GÉPEKET vásárolt a 
polgármesteri hivatal a 
közterületek karbantartásá
ra, és nagy lendülettel el
kezdték ezeknek a terüle
teknek a kaszálását is.

ÁTSZERVEZTÉK a 
diszpécserszolgálatot júni
us 1-jétől az Örkényi ren
dőrőrsön. Eddig az ügyele
tet nyugdíjasok látták el, 
újabban munkanélküliek
ből szerveztek csoportot. 
Ők a fizetésüket nagyrészt 
a munkügyi központtól, ki
sebb részt a polgármesteri 
hivataltól kapják.

AL-ÁLLATEGÉSZ- 
SÉGÜGYI ellenőrök ga
rázdálkodnak a ráckevei 
Duna menti településeken, 
erre hívja fel a figyelmet 
dr. Barna Tibor Ráckeve 
városi tiszti főorvosi. Az 
álellenőrök pénzt szednek, 
intézkednek, jegyzőköny
veznek. Az illetékes most 
figyelmeztet az óvatosság
ra és egyben kéri a már rá- 
szedetteket, hogy segítse
nek a szélhámos felkutatá
sában.
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FELÚJÍTJÁK a gödöl
lői zeneiskolát, új tetőszer
kezetet helyeznek rá és azt 
beépítik. Az átalakítás 
után így a földszinten töb
bek között hangversenyte
rem, több kisterem és okta
tószoba, a tetőtérben pedig 
egy tanterem és több okta
tószoba lesz. A munkála

tok várhatóan átnyúlnak a 
jövő év elejére.

MÉG AZ IDÉN lesz te
lefon —  tudta meg a gödöl
lői szolgálat dr. Fábián 
Zsolttól, a  Digitel 2001. 
Rt. felügyelő bizottságá
nak az elnökétől. A rész
vénytársaság az elmúlt he
tekben nehéz helyzetbe ke
rült, mert az izraeli part
ner, a Tal-Giltek tisztesség
telen üzleti viselkedése 
megkérdőjelezte a beruhá
zás megvalósítását. A Digi
tel több befektetővel tár
gyalt, végül egy francia 
céggel alakított koncesszi
ós társaságot.

solymári hírmondó
Község, közéleti havilap

ALAPÍTVÁNYT hoz
tak létre a Hunyadi Mátyás 
Általános Iskola és Zeneis
kola mellett működő isko
laszék tagjai, Corvinus né
ven. Az alapítvány célja az 
anyagi lehetőségek függvé
nyében javítani az iskolai 
oktató-nevelő munka felté
telein.

VÁLASZTÁS. A Soly
mári Hírmondó közzétette 
a 10. választókerület adata
it. Ezek szerint ebben a vá
lasztókerületben a választó- 
polgárok száma több mint 
45 ezer volt, s több mint 
26 ezren éltek szavazati jo 
gukkal. A győztes Nikoíits 
István MSZP-s képviselő 
lett, 9640 szavazattal.

PÁLYÁZATOT hirde
tett a képviselő-testület a 
solymári Hunyadi-iskola 
igazgatói állásának betölté
sére. A pályázat benyújtási 
határideje: július 15.

ÖTVENEZER forinttal 
támogatja a képviselő-tes
tület az idén a solymári 
cserkészcsapatot.

NEMZETKÖZI HÍRŰ a 
solymári motocrosspálya, 
most azonban a jövője a 
képviselő-testület elé ke
rült. Sokan tiltakoznak 
ugyanis a motorok zaja mi
att, azonkívül pedig vita 
van a terület tulajdonjoga, 
illetve használati joga kö
rül is. Döntés a kérdésben 
még nem született.

BŐVÍTENI KELL a 
szennyvíztisztító telepet, s 
ezt a beruházást Solymár 
és Pilisszentiván közösen 
kívánja megvalósítani. A 
témában rendkívüli testüle
ti ülést tartanak.

SOPRONBA költözött a 
zenész-karnagy Szokolay 
Bálint, aki másfél évtize
dig vezette a Solymári Női 
Kart és nagy része volt a 
gazdag solymári zenei élet 
megteremtésében. Az éne
kesek meghitt szavakkal 
búcsúztak mesterüktől.

*

Kérjük kedves kollégá
inkat, a helyi lapok szer
kesztőit, hogy újságjuk 
legfrissebb számából jut
tassanak el egy-egy pél
dányt rovatunkhoz. Kész
séggel adunk hírt létezé
sükről, szemlézünk írása
ikból a jövőben is.

Összeállította: 
Deregán Gábor


